

# ໄຈໝູ່ 1

ທ່ານໄຈໝູ່ແກ້ໝ້ອນໄຫມ

## ວາງ 1

### ສວາມເຈົ້າຟ້າຈັ້ນເຈົ້າຮຸ

1 ມຕໍ່ເດັມດາງ ຫາກ ມີ ສວາມເຈົ້າ ຟ້າ ທ່ອນແຂ້ວ, ສວາມເຈົ້າ ຟ້າ ສູ່ທັງເຈົ້າ ຟ້າ ສວາມ ນັ້ນ ດີ ເຈົ້າເຈົ້າຟ້າ. 2 ທ່ານເຈົ້າ ສູ່ພົບ ເຈົ້າຟ້າ ມຕໍ່ເດັມ ມຕໍ່ດາງ. 3 ເຈົ້າຟ້າຮັດ ຊື່ ສວາມນັ້ນ ເຈັດ ຈຸ່ອຜ ຂຸ່ນຂັບ ເວ່າ ມີ ອຸ່ນໃດ ວ່າ ເຈົ້າຟ້າ ເວ່າ ຮັດ ເຈັດ. 4 ສວາມເຈົ້າ ຟ້າ ນັ້ນ ເຈົ້າ ຈຸ່ຮຸໂຈ່ງ, ຈຸ່ຮຸໂຈ່ງ ຊື່ ທູ່6 ເທບ ໃຫ້ ຮຸໂຈ່ງ ມຸມ. 5 ຯຯ6 ຫາ6 ທູ່6 ເທບ ຂ່ອ6 ເລີ້ ມາ ຯຯ6 ຫາ6 ມັດ ຯຯ6 ຫາ6 ມັດ ນັ້ນ ເວ່າ ມຸ້ ຯຯ6 ຫາ6 ທູ່6 ເທບ ຂັກ ເທ່ .

6 ເຈົ້າຟ້າ ຮັດ ໄຂ່ ຊື່ ຈຸ່ຮຸໂຈ່ງ ມາ ຈຸ່ວ່າ "ໄຈໝູ່" 7 ທ່ານຮັດ ມາ ຈອກ ຂອນ ເຈັດ ໄພ່ໃຫ້ ທູ່ ວັກ ທູ່6 ເທບ ໃຂ ນັ້ນ ເພ່ ເຈັດ ໄພ່ ຈຸ່ ຮັດ ພົບ ມທ່6 ຈຸ່. 8 ທ່ານ ຊື່ ນັ້ນ ເວ່າ ເຈົ້າ ຊື່ ທູ່6 ເທບ ໃຂ ຫາກ ມາ ຈອກ ຂອນ ວັກ ທູ່6 ເທບ ໃຂ. 9 ອຸ່ນ ນີ້ ມ່ນ ສວາມ ທູ່6 ເທບ ໃຂ ມທ່ ສວາມ ທູ່6 ຫາ6 ເລີ້ ມາ ຊື່ ມຸມ ຂ່ອ6 ໃຂ່ ຮຸ ເທ່6 ທ່າ. 10 ທ່ານເຈົ້າ ຮັດ ສູ່ ມຸມ ມ່ນ ມຸມ ເຈົ້າຟ້າ ຮັດ ທ່າ6 ຂັບ ນັ້ນ ນັ້ນ ຫາກ ຮຸໂຈ່ງ ມຸມ ເວ່າ ຮັດ ທູ່ ທ່ານເຈົ້າ. 11 ທ່ານເຈົ້າ ມາ ຫາ ຈັ້ນ ເມບ ທ່ານເຈົ້າ ຫາກ ເຈັດ ໄພ່ ເວ່າ ຮັດ ໄຈຸມ ທ່ອນ. 12 ຊື່ ທ່ອນ ທ່ານເຈົ້າ ນັ້ນ ຊື່ ມ່ນ ຊື່ ຈຸ່ ທ່ານເຈົ້າ ແຂ້ວ ທ່ານເຈົ້າ ຊື່ ທອກ ເອ ເອ ເຈັດ ຯຸກ ເຈົ້າຟ້າ. 13 ມ່ນ ຊື່ ເວ່າ ຮັດ ອອກ ພົບ ເຈດ ເນີ ທູ່ ທູ່6 ຈຸ່ຮຸໂຈ່ງ ໄຂມ ຊື່ ທູ່ ສວາມ ໃຊ້ ມອນ ຊື່ ຮຸ ຫາກ ອອກ ພົບ ເຈົ້າຟ້າ.

14 ສວາມ ເຈົ້າ ຟ້າ ຈັ້ນເຈົ້າຮຸ ສູ່ທັ້ນ ທ່ອນ ຮຸ ເອ ມີ ທີ່ ສວາມ ດີ ມ່ນ ສວາມ ທູ່6 ເທບ, ມຸມ ເອ ຮັດ ເຫັນ ສວາມ ທູ່6 ເທບ ເຈົ້າຟ້າ, ສວາມ ທູ່6 ເທບ ຊື່ ໄຂມ ພົບ ໄຂມ ຫາ ຯຸກ ຈຸ່ຮຸໂຈ່ງ ດັວ ເຈົ້າຟ້າ. 15 ທ່ານ ໄຈໝູ່ ຮັດ ທ່າວ ທອດ ທ່ານເຈົ້າ ມທ່6 ຈົ່ວ ວ່າ ຊື່ ນີ້ ດີ ນັ້ນ ຮັດ ເວ່າ ທອດ ວ່າ ຊື່ ມາ ຯຸກ ທູ່6 ນັ້ນ ຊື່ ຊື່ ຈຸ່ ຈຸ່ ທ່ອນ ນັ້ນ, ເພ່ ທ່ານເຈົ້າ ມີ ຈຸ່ ຈຸ່ ທ່ອນ ນັ້ນ ອອກ.

16 ມຸມ ເອ ຮັດ ສວາມ ທູ່6 ເທບ ພົບ ທ່ານເຈົ້າ ໄຂມ ໄຂມ ຯຸກ ໃຈ ເຈັດ ສວາມ ທອນ ພົບ ນັ້ນ ສວາມ ທອນ ພົບ. 17 ເຈົ້າຟ້າ ຮັດ ເອ ຮຸໂຈ່ງ ມທ່6 ດາ ໃຫ້ ເອ ຫາ6 ທ່ານເມ ເລີ້, ສວາມ ທູ່6 ເທບ ມທ່6 ສວາມ ດີ ມີ ມ່ນ ນັ້ນ ຫາ6 ເຈົ້າຮຸໂຈ່ງ. 18 ເວ່າ ມີ ໃຊ້ ຮັດ ເຫັນ ເຈົ້າຟ້າ ຂັກ ເທ່ ມີ ທີ່ ເຈົ້າ ຯຸກ ຊື່ ດັວ ຊື່ ເຈົ້າຟ້າ ສູ່ທັງເຈົ້າຟ້າ ເຈົ້າຟ້າ ນັ້ນ ດີ ເຈັດ ໃຫ້ ທ່ານເຈົ້າຟ້າ.





# ໂຈໝູ່ 1

ໃດ້ ວອກ ທ່ານ ວ່າ ເສາ ເຫັນ ທ່ານ ຜູ້ ທ້ອ ທອກ ທ່ານ ນັ້ນ ອ່າ ? ທ່ານ ທັບ ຈູ່ ເຫັນ ວັກ ໃຫຍ່ ເລິ່ນ ນັ້ນ ໃໝ່.  
51 ທ່ານ ເຈົ້າ ໃດ້ ວ່າ ທັບ ເຂາ ວ່າ, ເສາ ວອກ ພັບ ທ່ານ ສວມ ນັ້ນ ວ່າ ພັບ ທ່ານ ຈູ່ ໃດ້ ເຫັນ ທ້ອ ພ້າ  
ໝາກ ອອກ ມາ ທ່ອ ເຫັນ ພັບ ມອນ ເຈົ້າ ພ້າ ນັ້ນ ໄຮບ ຜູ້ ທ້ອ ທອກ ດາວ ສ.

## ວາງ 2

### ເກສ ດອບ ຜູ້ ຈ້ານ ຫາ ມາ

1 ຂອບ ມີ້ ມີ້ ເກສ ດອບ ຜູ້ ຈ້ານ ຫາ ມາ ທັບ ງາ ຈູ່ ເຈ້, ເອ້ມ ເຈົ້າ ເຈ້ ລຸ້ ທັບ ຜູ້ ທັບ. 2 ເຂາ ທັບ ມີ້ ເຈົ້າ ເຈ້  
ລຸ້ ມາ ທັບ ຈູ່ ໃດ້ ຈູ່ ອັນ ມີ້ ເກສ ດອບ. 3 ມີ້ ເຫຼົາ ເພັດ ມີ້ ຈູ່ ເຈ້ ເອ້ມ ໃດ້ ວ່າ ທັບ ທ່ານ ເຈົ້າ ວ່າ  
ເຫຼົາ ເຂາ ເພັດ ມີ້. 4 ເຈົ້າ ເຈ້ ລຸ້ ທອກ ເອ້ມ ວ່າ ໃຫ້ ເຈ້ ວັກ ທອກ ເພ່ ວ່າ ເຈ້ ທອກ ທັບ ເຈ້ ມາ ທອດ.  
5 ເອ້ມ ເຈົ້າ ເຈ້ ລຸ້ ຈູ່ ວອກ ສ ໃດ້ ວ່າ, ມີ້ ທ່ານ ເຈົ້າ ວອກ ເຈັດ ມາ ໃດ ໃຫ້ ເຈັດ ທ່ອ ເຈ້.

6 ຜູ້ ທັບ ມີ້ ອ່າ ດ່ານ ໄຫກ ພັບ ເພ່ ຈູ່ ຈູ່ ທັບ ຂາກ ຂາກ ທ່ອ ທັບ ຈູ່ ສ ຈັບ, ອ່າ ພັບ ໃດ ທັບ  
ໃ້ ນັ້ນ ໃດ້ ຈູ່ ທັບ ທອກ. 7 ເຈົ້າ ເຈ້ ລຸ້ ໃດ້ ວອກ ເຂາ ວ່າ ທັບ ນັ້ນ ໃ້ ອ່າ ໃຫ້ ເຫັນ ເຂາ ທັບ ທັບ ນັ້ນ ໃ້ ອ່າ ນັ້ນ  
ເຫັນ ພັບ ຈັບ. 8 ມີ້ ທ່ານ ເຈົ້າ ວອກ ເຂາ ວ່າ, ໃຈ້ ທັບ ໃດ້ ໃຫ້ ເຈ້ ເຫັນ ເຂາ ທັບ ທັບ ໃດ້. 9  
ມີ້ ເຈົ້າ ເຫັນ ໃດ້ ຈູ່ ນັ້ນ ຈູ່ ເຈ້ ເຫຼົາ ນັ້ນ, ເຈ້ ທັບ ວ່າ ເຫຼົາ ອາ ມາ ມາ ທ່າ ໃດ ( ຫາກ ວ່າ ສ ໃດ້ ທັບ ນັ້ນ  
ນັ້ນ ທັບ ) ເຈ້ ເຫັນ ຈູ່ ມາ ເລິ່ນ ໃໝ່ ມາ. 10 ວ່າ ວ່າ ຈູ່ ສ ເຈ້ ອາ ເຫຼົາ ທັບ ທ່ອ ມີ້ ເຂາ ທັບ  
ເຂາ ທອກ ມີ້ ຈູ່ ອາ ເຫຼົາ ເຈ້ ທັບ, ຫາກ ວ່າ ທ່ານ ທັບ ອາ ເຫຼົາ ທັບ ທັບ ທັບ ທັບ ທັບ.

11 ວັກ ຫາກ ງານ ນັ້ນ ເຈ້ ເຫັນ ຈູ່ ອອກ ທ່ານ ເຈົ້າ ໃດ້ ເຈັດ ຜູ້ ຈ້ານ ຫາ ມາ ທັບ ງາ ຈູ່ ເຈ້, ທ່ານ ເຈົ້າ  
ໃດ້ ເຈັດ ວັກ ທ່ານ ເຈົ້າ ໃຫ້ ເຫັນ ສວມ ທັບ ມາ ທາ ທັບ ທັບ ໃດ້ ທັບ ໃດ້ ຈູ່ ທ່ານ ເຈົ້າ. 12 ທັບ ມາ  
ທ່ານ ເຈົ້າ ໃດ້ ໃດ້ ເລິ່ນ ທາ ເຈ້ ມາ ອອກ, ເອ້ມ ທັບ ນັ້ນ ອອກ ມາ ທັບ ທັບ ໃດ້ ທ່ານ ເຈົ້າ ທັບ ໃດ້ ໃດ້ ຈູ່ ທ່ອ ໃດ້  
ຜູ້ ທັບ ທັບ ທັບ.

### ເຈ້ ເຈ້ ລຸ້ ໃດ້ ເຫັນ ໃຫ້ ເສາ

13 ມີ້ ຈູ່ ຈູ່ ທັບ ທັບ ສ ຈັບ ຈູ່ ເຂາ ມາ ມີ້ ທ່ານ ເຈົ້າ ໃດ້ ນັ້ນ ມີ້ ເລິ່ນ ເຈ້ ທັບ ເຈ້ ມາ. 14 ຜູ້  
ອອກ ໃດ້ ໃດ້ ເຫັນ ໃຫ້ ເສາ ນັ້ນ, ທ່ານ ເຈົ້າ ເຫັນ ສ ທັບ ທັບ, ທັບ ທັບ, ທັບ ທັບ ທັບ. ມີ້ ສ  
ມາ ເລິ່ນ ທັບ ຜູ້ ທັບ. 15 ທ່ານ ເຈົ້າ ໃດ້ ເອາ ທອກ ນັ້ນ ເຈັດ ໃດ້ ທອກ ທັບ ມີ້ ທັບ ທັບ ທັບ ທັບ ທັບ ທັບ.







# ໂຈໝາຍ 4

ໂຊເລີນ ຊື່ເສດ) 3 ທ່ານ ເຈົ້າ ຈັດ ອອກ ຂໍ້ ທີ່ 6 ຈຸດ ທີ່ ຂຽນ ຂໍ້ 3 ັ ຈັດ ໃໝ່. 4 ທ່ານ ເຈົ້າ ຈັດ ທາງ  
ທີ່ 6 ລຳ ມາ ຈັດ ໃໝ່. 5 ທ່ານ ເຈົ້າ ຈັດ ທອດ ມຸມ ນ ຈຸ່ ລຳ ລຳ ທີ່ 6 ລຳ ມາ ຈັດ ແຕ່ ມຸມ ດິນ ທ່ານ ຈາ ໂງ ວ ເອ  
ໃຫ້ ໂຈເລີນ ຍຸກ ຈາ ທ່ານ. 6 ມຸມ ຈື່ ທ່ານ ຈາ ໂງ ວ ຈື່ ທີ່ 6 ຈຸດ ທີ່ ເຈົ້າ ເສີນ ຈຸດ ທີ່ 6 ມຸມ ທາ ຈາ ຈື່  
ຈັດ ນີ້ ໒6 ແຕ່ ມຸມ ຈື່ ເຈົ້າ ນີ້ ຈັດ ທາ ຈາ ເວັ້ນ.

7 ມີ ຊື່ ທີ່ 6 ນ ເລີນ ສາ ລາ ມາ ຈັດ ມາ ທັດ ນີ້. ເຈົ້າ ເສີນ ເຈົ້າ ຈັດ ທາ ຈາ ມີ ສ່ວນ ຂໍ້ ທີ່ ນີ້ ແອ່. 8 ( ເຈົ້າ  
ນີ້ ພັດ ຈາ ມາ ໂຊ ທ່ານ ເຈົ້າ ເລີນ ໃໝ່ ລຳ ຈຸດ ທີ່ ນ 6 ມຸມ ) 9 ຊື່ ທີ່ 6 ຈັດ ລຳ ມາ ຈັດ ຈາ ສາ ມາ ຈຸ  
ທ່ານ ເຈົ້າ ວ່າ, ພ່ ແນວ ໃດ ເຈົ້າ ເລີນ ສາ ຈັດ ຈື່ ຂໍ້ ທີ່ ນີ້ ພັດ ສ່ວນ ເລີນ ສາ ລາ ມາ ຈັດ ( ພ່ ວ່າ ສາ ຈັດ  
ທັງ ສາ ລາ ມາ ຈັດ ເຈົ້າ ໂງ ຈາ ໃໝ່ ທາ ຈາ ຈຸດ ທີ່ ) 10 ທ່ານ ເຈົ້າ ທອດ ທີ່ 6 ນີ້ ວ່າ ເຈົ້າ ຈັດ ອອກ ເຈົ້າ ພັດ ໃຫ້  
ແກ່ ທີ່ ຈື່ ທາ ຈາ ເຈົ້າ ຈັດ ວ່າ " ສ່ວນ ຂໍ້ ທີ່ ນີ້ ແອ່ " ເຈົ້າ ຈັດ ຈື່ ຂໍ້ ທີ່ 6 ທ່ານ ແຈ້ວ ທ່ານ ນີ້ ຈື່ ເອ ນີ້ ມີ  
ຈຸ່ ຈາ ຈາ ໃຫ້ ເຈົ້າ. 11 ຊື່ ທີ່ 6 ນີ້ ຈາ ຈາ ສາ ມາ ທອດ ວ່າ ທ່ານ ເຈົ້າ ມີ ຂໍ້ ທີ່ ນີ້ ມຸມ ຈື່ ຈື່ ເຈົ້າ ທ່ານ ຈື່  
ຈັດ ນີ້ ມີ ຈຸ່ ຈາ ຈາ ນີ້ ມາ ແຕ່ ທາ ໃດ. 12 ທ່ານ ເລີນ ໃໝ່ ທ່ານ ຈາ ໂງ ວ ຊື່ ເລີນ ເຈົ້າ ໃໝ່ ເຈົ້າ ໃໝ່ ? ຊື່  
ເອ ມຸມ ຈື່ ນີ້ ໃຫ້ ພັດ ສ່ວນ ທ່ານ ຈາ ໂງ ວ ໃຫ້ ທາ ຈາ ຈັດ ທັງ ພັດ ຂດ ທ່ານ ຈັດ ຈັດ ທີ່ ນີ້ ມຸມ ຈື່ ນີ້.

13 ເຈົ້າ ເສີນ ທອດ ວ່າ ເຈົ້າ ຈັດ ໃດ ມີ ທີ່ ນີ້ ນີ້ ແຈ້ວ ຈື່ ແຊວ ໃໝ່. 14 ທາ ທາ ຈັດ ທີ່ ນີ້ ເອ ເອ ອາ  
ໃຫ້ ຈື່ ເຈົ້າ ແຊວ ຂາ ທາ ທີ່ ນີ້ ເອ ເອ ອາ ໃຫ້ ນີ້ ຈື່ ເຈົ້າ ເລີນ ນີ້ ຈັດ ທາ ຈາ ຈັດ ຈື່ ເຈົ້າ ເລີນ ແຈ້ວ ມີ ຈຸ່ ຈາ ຈາ  
ເຈົ້າ. 15 ຊື່ ທີ່ 6 ນີ້ ຈາ ຈາ ສາ ມາ ວ່າ, ຈື່ ທ່ານ ຂໍ້ ທີ່ ນີ້ ພັດ ເອ ນີ້ ນີ້ ໃຫ້ ສ່ວນ ແອ່ ພ່ ສ່ວນ ຈື່  
ເຈົ້າ ແຊວ ແຈ້ວ ຈື່ ເຈົ້າ ຈັດ ມາ ທັດ ນີ້ ຈັດ ນີ້ ໃໝ່. 16 ເຈົ້າ ເສີນ ຈັດ ຈື່ ທີ່ 6 ນີ້ ວ່າ ໃຫ້ ໃໝ່ ມາ  
ເອ ຈາ ເຈົ້າ ມາ ນີ້.

17 ຊື່ ທີ່ 6 ນີ້ ວ່າ ສ່ວນ ເຈົ້າ ມີ ຈາ ເຈົ້າ ເສີນ ເຈົ້າ ເຈົ້າ ແຈ້ວ ແຈ້ວ ວ່າ ເຈົ້າ ມີ ຈາ. 18 ທາ ທາ  
ວ່າ ເຈົ້າ ມີ ຈາ ທອດ ທາ ສາ ແຈ້ວ ຈາ ຈື່ ຈຸດ ທີ່ ນີ້ ຈັດ ເຈົ້າ ແຈ້ວ ຈາ ເຈົ້າ ແຈ້ວ, ເຈົ້າ ເຈົ້າ ນີ້ ມີ ມາ ແຈ້ວ  
ດີ. 19 ຊື່ ທີ່ 6 ນີ້ ຈາ ຈາ ສາ ມາ ວ່າ ຈື່ ທ່ານ ເຈົ້າ ຈື່ ສ່ວນ ທີ່ ແຈ້ວ ທ່ານ ເລີນ ຈື່ ເຈົ້າ ສາ ມາ ເຈົ້າ ພັດ.  
20 ເຈົ້າ ໃໝ່ ພັດ ຈື່ ສ່ວນ ຈັດ ເອ ເຈົ້າ ພັດ ພັດ ພັດ ນີ້, ທາ ທາ ພັດ ສາ ຈັດ ວ່າ ຈັດ ຈື່ ຈັດ ເອ ເຈົ້າ ພັດ ນີ້  
ແຈ້ວ ມາ ເຈົ້າ ເຈົ້າ. 21 ເຈົ້າ ເສີນ ເຈົ້າ ຈັດ ຈື່ ທີ່ 6 ນີ້ ວ່າ ນີ້ ອາ ເອ ! ໃຫ້ ເຈົ້າ ເອ ເອ ທາ  
ຈື່ ມີ ມາ ພັດ ພັດ ຈື່ ເຈົ້າ ຈັດ ຈັດ ເອ ເຈົ້າ ພັດ ພັດ ວ່າ ມາ ເຈົ້າ ເຈົ້າ. 22 ພັດ ຈື່ ເລີນ ສາ ລາ ມາ  
ຈື່ ຈື່ ພັດ ພັດ ຈັດ ເອ ເຈົ້າ ພັດ ພັດ ເຈົ້າ ຈື່, ທາ ທາ ວ່າ ຈື່ ເອ ເອ ນີ້ ຈັດ ເອ ເອ, ພ່ ຈັດ ສ່ວນ ຂໍ້



# ໂຈໜ້າ 4

ໄປໄປ ໄດ້ສິນ ນັ້ນ ມາ ທີ່ ສະໄໝ. 23 ທາກ ເຊິ່ງ ນັ້ນ ຈຶ່ງ ເຮົາ ມາ ແຈ້ວ ຈຶ່ງ ຕື້ ມາ ທອດ ແຈ້ວ ຜູ້ ໃດ ຈຶ່ງ ຕື້  
 ເຫາ ໃຫ້ ມັນ ຕື້ ໃຫ້ ຕື້ ຕື້ ເຫາ ເຈົ້າ ພີ່ ທາ 6 ມັດ ລຸນ ເຈັບ ສວາມ ດີ ມີ ມັນ ແທ້, ພໍ ວ່າ ເຈົ້າ ພີ່ ຕື້ ຂ່າວ  
 ຫາ ສະໄໝ ນັ້ນ ຕື້ ຕື້ ເຫາ ທ່ານ ເຈົ້າ. 24 ເຈົ້າ ພີ່ ເຈັບ ມັດ ລຸນ ຜູ້ ໃດ ຕື້ ຕື້ ເຫາ ທ່ານ ເຈົ້າ ໃຫ້ ຕື້ ຕື້  
 ເຫາ ທາ 6 ມັດ ລຸນ ເຈັບ ສວາມ ດີ ມີ ມັນ ແທ້.

25 ຜູ້ ທຸ່ມ ນັ້ນ ຈຶ່ງ ສວາມ ວ່າ ຜູ້ ນັ້ນ ວ່າ ເຈົ້າ ມີ ລຸນ ອ່າ " ແທນ ວ່າ ເຈົ້າ ຈຶ່ງ ຈັດ " ຈຶ່ງ ມາ ເຊິ່ງ  
 ທ່ານ ເຈົ້າ ມາ ແຈ້ວ ຈຶ່ງ ຈັດ ຂອນ ພັດ ຜູ້ ນັ້ນ ຈຶ່ງ ຂອນ. 26 ເຈົ້າ ເຈັບ ເຈັບ ຈຶ່ງ ທຸ່ມ ນັ້ນ ວ່າ, ເຫາ ຜູ້  
 ທຸ່ມ ເຈົ້າ ທັງ ເຈົ້າ ນີ້ ດີ ມັນ ທ່ານ ຜູ້ ນັ້ນ. 27 ເຊິ່ງ ນັ້ນ ຈຶ່ງ ເຊິ່ງ ທ່ານ ເຈົ້າ ຕື້ ມາ ທອດ ເຫາ ມີ ສວາມ  
 ທຸກ ໃຈ ພໍ ວ່າ ທ່ານ ເຈົ້າ ໄອ້ ໄອ້ ທັງ ຜູ້ ທຸ່ມ ທ່າ ຫາ ແນວ ນັ້ນ ຕື້ ດີ ເຈົ້າ ມີ ໃຈ ສວາມ ວ່າ ຜູ້ ທຸ່ມ ນັ້ນ ອ່າ  
 ຈັດ ຂັດ ທີ່ ສວາມ ທ່ານ ເຈົ້າ ວ່າ ເຈັບ ແນວ ໃດ ຈຶ່ງ ໄອ້ ໄອ້ ທັງ ມັນ. 28 ຜູ້ ທຸ່ມ ນັ້ນ ວ່າ ໒໒ ນີ້ ຈຶ່ງ ແຈ້ວ  
 ເຮົາ ໄດ້ ຈັດ ເມັດ ຈັດ ສະໄໝ ທຸ່ມ ວ່າ. 29 ເອົາ ທີ່ ມາ ເຈັບ ຈຶ່ງ ຈຶ່ງ ຈັດ ຂອນ ນັ້ນ ຈຶ່ງ ຈຶ່ງ ຂັດ ຂັດ  
 ອ່າ ນັ້ນ ຈຶ່ງ ເຈັບ ມາ ນັ້ນ, ຜູ້ ນີ້ ເຈົ້າ ມັນ ເຈົ້າ ມີ ລຸນ ອ່າ ອາ ? 30 ແທນ ສະໄໝ ທຸ່ມ ຈຶ່ງ ເອົາ ທີ່  
 ອອກ ເມັດ ໄດ້ ທາ ເຈົ້າ ເຈັບ.

31 ເຊິ່ງ ນັ້ນ ຈຶ່ງ ເຊິ່ງ ສວາມ ຈຶ່ງ ທ່ານ ເຈົ້າ ວ່າ " ຈຶ່ງ ໄດ້ " ມັນ ທີ່ ທ່ານ ເຮົາ. 32 ທ່ານ ເຈົ້າ ອອກ  
 ເຫາ ວ່າ ເຫາ ມີ ຈຶ່ງ ທີ່ ແຈ້ວ ພັດ ທ່ານ ເຈົ້າ ທີ່. 33 ແທນ ຈຶ່ງ ເຊິ່ງ ໄດ້ ທີ່ ວ່າ, ເຈົ້າ ມີ ໃຈ ເອົາ ຈຶ່ງ ທີ່  
 ມາ ໃຫ້ ທ່ານ ເຈົ້າ ທາ ໃດ ສວາ ? 34 ເຈົ້າ ເຈັບ ຈຶ່ງ ເຈົ້າ ທັງ ເຫາ ວ່າ, ຈຶ່ງ ທີ່ ເຫາ ຕື້ ມັນ ວັດ ເຈັບ  
 ທ່ານ ຈຶ່ງ ເຈົ້າ ພີ່ ຜູ້ ໄດ້ ເຫາ ມາ ທີ່ ເຈັບ ວັດ ເຈົ້າ ພີ່ ໃຫ້ ແຈ້ວ. 35 ພັດ ທ່ານ ເຈົ້າ ວ່າ ທຸ່ມ ຂໍ  
 ເຈັບ ຈຶ່ງ ທອດ ທຸກ ທີ່ ທ່ານ ພີ່ ນັ້ນ ອ່າ ? ເຫາ ຈັດ ພັດ ທ່ານ ວ່າ ໃຫ້ ເຈັບ ! ໄດ້ ທ່ານ ເຮົາ ເຫາ ເຈັບ ທີ່  
 ແຈ້ວ. 36 ຜູ້ ທີ່ ທຸ່ມ ໄດ້ ຈຶ່ງ ຈຶ່ງ ທີ່ ໄດ້ ໄດ້ ໄດ້ ໄດ້ ໄດ້ ໄດ້ ໄດ້ ໄດ້ ໄດ້ ໄດ້ ໄດ້ ໄດ້ ໄດ້ ໄດ້ ໄດ້ ໄດ້ ໄດ້ ໄດ້ ໄດ້  
 ມີ ມັນ ທ່ານ ທີ່. 37 ຜູ້ ທີ່ ທຸ່ມ, ຜູ້ ທີ່ ທຸ່ມ, ສວາມ ເຈົ້າ ແນວ ນັ້ນ ມັນ ແທ້ ດີ. 38 ເຫາ ໄດ້ ໃຈ  
 ພັດ ທ່ານ ໄດ້ ທີ່ ທ່ານ ໄດ້ ທ່ານ ໄດ້ ທ່ານ ໄດ້ ທ່ານ ໄດ້ ທ່ານ ໄດ້ ທ່ານ ໄດ້ ທ່ານ ໄດ້ ທ່ານ ໄດ້ ທ່ານ ໄດ້ ທ່ານ ໄດ້ ທ່ານ ໄດ້  
 ແຈ້ວ ພັດ ທ່ານ ໄດ້ ຈຶ່ງ ຈຶ່ງ ໄດ້ ໄດ້.

39 ພີ່ ນັ້ນ ມາ ຈຶ່ງ ທຸ່ມ ສະໄໝ ມາ ນັ້ນ ໄດ້ ເຊິ່ງ ເຈົ້າ ເຈັບ, ພໍ ວ່າ ຜູ້ ທຸ່ມ ນັ້ນ ໄດ້ ເຈົ້າ ສວາມ ດີ  
 ມີ ມັນ. ທ່ານ ເຈົ້າ ໄດ້ ເຫາ ໃຫ້ ນັ້ນ ພັດ ວັດ ນັ້ນ ໄດ້ ເຈັບ ທີ່ ທ່ານ ມາ ທຸ່ມ. 40 ເຮົາ ນັ້ນ ພັດ ພີ່  
 ນັ້ນ ມາ ຈຶ່ງ ມາ ທອດ ຈຶ່ງ ທ່ານ ມັນ ທ່ານ ເຈົ້າ ຈຶ່ງ ຈຶ່ງ ໄດ້ ໄດ້ ໄດ້ ໄດ້. 41 ແຈ້ວ ແທນ ສະໄໝ ຕື້ ໄດ້



## ໂຈໜ່ 5

ແຕ່ມຸງໂກ ມຸໂກ ສິມັທໂອ6 ລັກ6 ມ, ຂວາມ ທັ ຈຸງມາ ທໂອ6 ພໍ້ນຸ່ວ້າ ຈັດດາຍາ ມິໂນນ ນັ້6 ເສັ້ນ ທັາທາ6 ອ້ອມ ສຸ່ທັ້ນ. 3 ພັ6 ເໜນ ນັ້6 ເສັ້ນ ນັ້ນ ມີ ສຸ ຈັວ ຈຸງສ ທາຈ, ສ ຫາ ຈອດ, ສ ລາ ທັານ, ສ ເສັ້ນ ຈັ້ອນ ສຸ່ທັ້ນ. 4 ຂອ6 ຈັ້າ ນີ້ ຈັດນ ນັ້ນ ເພ່ວ້າ ມິ ແຊນ ເຈັ້າ ພັ້າ ທົນ ລ ຈຸ6 ມາ ທຸຸນ ນີ້ ທໂອ6 ນັ້ນ ເສັ້ນ ເທ່ ເສັ້ນ ທາມ ແ້ວ ເຊັ່ນ ນີ້ ດີ້ ຈັດນ ນັ້ນ, ຊຸ່ໃດ ຈຸ6 ຈຸວ ທ່ອນ ດີ້ ດີ້ ເວັ້6. 5 ຈ່ອນ ນັ້ນ ມີ ຊຸ່ ທາຈ ຈຸງສ ຈັດ ຂາມ ຂັງ ແວດ ຈັ້ແ້ວ. 6 ມິເຈັ້າ ເສັ້ນ ທັ້ນ ຊຸ່ ນັ້ນ ຂອນ ສຸ່ ທ່ານ ເຈັ້າ ທັ້ ແ້ວ ວ່າ ມິ ເຈັ້າ ເສັ້ນ ແນວ ນັ້ນ ຈັດ ທັກດານ ແ້ວ ທ່ານ ເຈັ້າ ຈັ້6 ທາມ ມິ ວ່າ ເຈັ້າ ອ່ອ ດີ້ ອ່າ ?.

7 ຊຸ່ ຈຸງສ ນັ້ນ ຈັ້6 ທາຈ ຂວາມ ທອວ ວ່າ, ຈັ້6 ທ່ານ ເຈັ້າ ເຊັ່ນ ນີ້ ຈັດນ ນັ້ນ ເຈ້າ ມິ ໂຂ ເອາ ຊຸ່ ນັ້ນ ຈຸ6 ທໂອ6, ມິເຊ ຊຸ່ ນັ້ນ ທາ6 ຈັ້6 ຈຸ6 ນັ້ນ ຊຸ່ ອ່ອນ ດີ້ ຈຸ6 ຈຸວ ທອດ ທ່ອນ ແ້ວ. 8 ເຈັ້າ ເສັ້ນ ຈັ້ ທັ້ງ ມິ ວ່າ ທັ້ນ ນັ້ນ ອ້ມ ທອນ ເອາ ດັ້າ ຂອນ ເຈັ້າ ທາ6 ຈຸວ. 9 ເຊັ່ນ ນີ້ ສຸ ຈຸງສ ດີ້ ດີ້ ເວັ້6 ແ້ວ ອ້ມ ທອນ ເອາ ດັ້າ ຂອນ ມິ ທາ6 ຈຸວ. 10 ມິ ນັ້ນ ເສັ້ນ ມິ ດີ້ ເຈ້າ ເສັ້ນ ວັກ ເລ6 ນັ້ນ ພັ6 ແຊນ ສ ຈັວ ຈັ້6 ເວັ້ ທັ້ງ ຊຸ່ ຈຸງສ ນັ້ນ ວ່າ ມິ ນັ້ນ ເສັ້ນ ມິ ດີ້ ເຈ້າ ເສັ້ນ ວັກ ມິ ຈັ້6 ອ້ມ ທອນ ເອາ ເຊັ່ນ ນີ້ ຂອນ ຈຸວ ດີ້ ດີ້ ດັດ ຈອ6 ແຕ່6 ດາ. 11 ຊຸ່ ນັ້ນ ຈັ້6 ທອນ ເອາ ວ່າ ຊຸ່ ເສັ້ນ ທັ້ ນັ້ນ ຈັດ ນັ້ນ ຈັດ ຈອນ ນັ້ນ ວ່າ ທັ້ ອ້ມ ທອນ ເອາ ດັ້າ ຂອນ ເຈັ້າ ທາ6 ຈຸວ. 12 ເຂາ ຈັ້6 ທາມ ມິ ວ່າ ແມ່ນ ໂຂ ຈອນ ມິ6 ? ທັ້ ອ້ມ ທອນ ເອາ ດັ້າ ຂອນ ທາ6 ຈຸວ. 13 ທາທ ວ່າ ຊຸ່ ດີ້ ເວັ້6 ນັ້ນ ເຈ້າ ທັ້ ວ່າ ແມ່ນ ໂຂ ເພ່ວ້າ ເຈັ້າ ເສັ້ນ ຈັກ ອອກ ຈຸວ ແ້ວ ຈັອນ ວ່າ ສຸ່ ຈ່ອນ ທັ້ນ ມິ ສຸ ທາຈ. 14 ຈຸນ ມາ ເຈັ້າ ເສັ້ນ ຈັດ ພັ້ນ ສຸ່ ທັ້6 ເໝນ ຈັດ ເທາ ແ້ວ ທ່ານ ເຈັ້າ ເວັ້ວ ຈັ້ ຈັ້ ເຈັ້າ ດີ້ ເວັ້6 ແ້ວ ທາ ເສັ້ນ ຈາວ ທ່ອນ ເນ ຈັ້ານ ວ່າ ຈາ6 ທັ້ຈ ຈັ້ ມິ ນັ້ນ ທັ້ງ ເຈັ້າ ເລ6 ນັ້ນ ເພ່.

15 ແ້ວ ຊຸ່ ທາຈ ນັ້ນ ດີ້ ອອກ ຈຸວ ຈອນ ພັ6 ແຊນ ສ ຈັວ ວ່າ, ຊຸ່ ເສັ້ນ ທັ້ ນັ້ນ ຈັດ ນັ້ນ ແມ່ນ ເຈັ້າ ເສັ້ນ. 16 ເລ6 ນັ້ນ ພັ6 ແຊນ ສ ຈັວ ຈັ້6 ຈັດ ໂລ່ນ ມາ ເຈັ້າ ເສັ້ນ ເພ່ ວ່າ ທ່ານ ເຈັ້າ ຈັດ ເສັ້ນ ວັກ ນັ້ນ ທຸ6 ມິ ດີ້ ເຈ້າ ເສັ້ນ ວັກ. 17 ທາທ ເຈັ້າ ເສັ້ນ ທອນ ເອາ ວ່າ ເຈັ້າ ພັ ເທາ ທັ້6 ເສັ້ນ ວັກ ນີ້ ສຸ່ ທັ້ນ ຈັ້ ນີ້. ເທາ ດີ້ ທັ້6 ເສັ້ນ ແຈກ ທນ. 18 ເສັ້ນ ແນວ ນັ້ນ ດີ້ ແຊນ ຈັວ ເທ6 ທາ ຈຸ6 ຈັດ ນັ້ນ ທ່ານ ເຈັ້າ ຈັ້ ເຈ້າ ແມ່ນ ທ່ານ ເຈັ້າ ດັ້າ ທັດ ຈອ6 ດີ້ ເຈ້າ ເສັ້ນ ວັກ ນັ້ນ ໂຈ ທາ ທາ ຈັດ ແລກ ເຈັ້າ ພັ ວ່າ ເຈັ້ນ ພັ ເສັ້ນ ທັ້ ເຈັ້າ ທັ້ ທັ້ງ ເຈັ້າ ພັ.

### ແຊນ ດັວນ ເຈັ້າ ທາ

19 ເຈັ້າ ເສັ້ນ ຈັດ ທັ້ງ ເອາ ວ່າ ເທາ ຈອນ ພັ6 ທ່ານ ຂວາມ ນັ້ນ ວ່າ ເຈັ້າ ທາ ຈັດ ຂໍ6 ທາມ ໂຈ ເຈັ້າ ຈັດ ດີ້ ມິ ທັ້ ວ່າ ທັ້ນ ເຈັ້າ ພັ ເສັ້ນ ຈັ້6 ເສັ້ນ. ເພ່ ວ່າ ອຸນ ຈັດ ເຈັ້າ ພັ ເສັ້ນ ອຸນ ນັ້ນ ດີ້ ເຈັ້າ ທາ ຈັ້6 ເສັ້ນ ເລ6 ດັວ

# ໂຈໜ້າ 5

ໜ້. 20 ຈ້ອນວ່າ ເຈົ້າ ພໍ່ໜັກ ເຈົ້າ ຍຸກ ແກ່ບ ເຈົ້າ ໃຫ້ ເຈົ້າ ຍຸກ ເຫັນ ອັນ ເຈົ້າ ພໍ່ ເຈົ້າ. ແຈ້ວ ເຈົ້າ ພໍ່ ຈູ່ ເຈົ້າ ໃຫ້ ເຈົ້າ ຍຸກ ເຫັນ ວັກ ໃຫຍ່ ເລົ່ານີ້ ໃໝ່ ພໍ່ ທ່ານ ຈູ່ ເຫັນ ເຈົ້າ ທຸກ ທຸກ. 21 ພໍ່ ວ່າ ເຈົ້າ ພໍ່ ດິດ ໃຫ້, ສາມາດ ແຈ້ວ ມີ ຈຸ່ ເຈົ້າ ເລົ່າ ໃດ ວ່າ ເຈົ້າ ຍຸກ ໃດ ມອນ ຈູ່ ດິດ ໃຫ້ ຈູ່ ໃດ ມີ ຈຸ່ ເຈົ້າ ຈຸ່ ຈູ່ ເຈົ້າ ເຈົ້າ ເລົ່າ ນັ້ນ. 22 ພໍ່ ວ່າ ເຈົ້າ ພໍ່ ເຈົ້າ ເຈົ້າ ທ້ວ ການ ຈູ່ ໃດ ທາກ ວ່າ ເຈົ້າ ພໍ່ ເຈົ້າ ຈ້ວ ວັກ ທ້ວ ການ ເຫັນ ເພັດ ໃຫ້ ເຈົ້າ ຍຸກ. 23 ພໍ່ ສາມາດ ທຸກ ຈູ່ ເຈົ້າ ເຈົ້າ ສາມາດ ເຈົ້າ ຍຸກ ເລົ່າ ດ້ວ ຈ້ວ ເຈົ້າ ຍຸກ ພໍ່. ຈູ່ ໃດ ເຈົ້າ ເຈົ້າ ຍຸກ ຈູ່ ນັ້ນ ເຈົ້າ ເຈົ້າ ເຈົ້າ ພໍ່ ຈູ່ ເຈົ້າ ຍຸກ ມາ.

24 ພາ ຈອກ ພໍ່ ທ່ານ ສາມາດ ນີ້ ວ່າ, ວ່າ ຈູ່ ໃດ ພໍ່ ສາມາດ ພາ ແກ່ບ ເຈົ້າ ພໍ່ ຈູ່ ເຈົ້າ ຍຸກ ມາ ຈູ່ ນັ້ນ ຈູ່ ມີ ຈຸ່ ຈຸກ ເຈົ້າ, ຂາ ຈູ່ ເຈົ້າ ເຈົ້າ ວັກ ທ້ວ ການ ຈູ່ ນັ້ນ ເຈົ້າ ນາມ ທາດ ວັກ ມາ ຈຸ່ ຈຸ່ ເຈົ້າ ແຈ້ວ. 25 ພາ ຈອກ ພໍ່ ທ່ານ ສາມາດ ນີ້ ວ່າ ເຈົ້າ ນັ້ນ ນັ້ນ ຈູ່ ທອດ ເຈົ້າ ນີ້ ຈຸ່ ມາ ທອດ ແຈ້ວ, ຈູ່ ມາ ຈຸ່ ແຈ້ວ ຈູ່ ເຈົ້າ ເຈົ້າ ຍຸກ ເຈົ້າ ພໍ່, ແຈ້ວ ເຈົ້າ ເຈົ້າ ຈູ່ ມີ ຈຸ່ ເຈົ້າ. 26 ພໍ່ ວ່າ ເຈົ້າ ພໍ່ ມີ ຈຸ່ ເຈົ້າ ທັງ ເຈົ້າ ມີ ເລົ່າ ໃດ ຈຸ່ ຈຸ່ ໃຫ້ ເຈົ້າ ຍຸກ ມີ ຈຸ່ ເຈົ້າ ທັງ ເຈົ້າ ມີ ເລົ່າ ນັ້ນ. 27 ນີ້ ຈູ່ ເຈົ້າ ມອນ ຈ້ວ ໃຫ້ ທ່ານ ເຈົ້າ ມີ ແຈ້ວ ທ້ວ ຈູ່ ທ້ວ ການ ພໍ່ ວ່າ ທ່ານ ເຈົ້າ ເຈົ້າ ຍຸກ ຈາດ ສາ. 28 ທຸ່ມ ທ່ານ ຈູ່ ພໍ່ ນັ້ນ ພໍ່ ຈູ່ ທອດ ທຸກ ແຈ້ວ ຈູ່ ເຈົ້າ ເຈົ້າ ເຈົ້າ ຈູ່ ເຈົ້າ ເຈົ້າ ທ່ານ ເຈົ້າ. 29 ມາ ເຈົ້າ ເຈົ້າ ແຈ້ວ ຈູ່ ທອດ ມາ ແຈ້ວ ຈູ່ ເຈົ້າ ເຈົ້າ ຈຸ່ ຈູ່ ເຈົ້າ, ແຈ້ວ ຈູ່ ເຈົ້າ ວັກ ທັງ ຈຸ່ ຈຸ່ ທາກ ວັກ ທ້ວ ການ.

## ຊູ່ ເຈົ້າ ຈູ່ ໃຫ້ ເຈົ້າ ເຈົ້າ

30 ພາ ຈູ່ ເຈົ້າ ຂໍ ມາ ເຈົ້າ ເຈົ້າ ເຈົ້າ ພໍ່ ຈອກ ແຈ້ວ ໃດ ພາ ທ້ວ ການ ແຈ້ວ ນັ້ນ, ວັກ ທ້ວ ການ ພາ ຈຸ່ ທ້ວ ການ, ພໍ່ ວ່າ ພາ ເຈົ້າ ພໍ່ ເຈົ້າ ພາ ເຈົ້າ ທາກ ມາ ເຈົ້າ ເຈົ້າ ຈູ່ ເຈົ້າ ຍຸກ ມາ. 31 ວ່າ ພາ ທາກ ທ້ວ ການ ສາມາດ ເຈົ້າ ໃຫ້ ເຈົ້າ ມີ ພາ ສາມາດ ເຈົ້າ ຈູ່ ພາ ຈຸ່ ຈຸ່. 32 ມີ ຈູ່ ນາ ໃໝ່ ເຈົ້າ ໃຫ້ ພາ, ພາ ຈຸ່ ຈຸ່ ວັກ ເຈົ້າ ຈູ່ ນັ້ນ ເຈົ້າ ທອດ ວັກ ພາ ຈຸ່ ພາ. 33 ພໍ່ ທ່ານ ເຈົ້າ ຈູ່ ສາ ເຈ້ວ ທາ ທ່ານ ເຈ້ວ ແຈ້ວ ທ່ານ ເຈ້ວ ເຈົ້າ ເຈົ້າ ຈູ່ ພາ. 34 ພາ ເຈົ້າ ເຈົ້າ ພາ ສາມາດ ເຈົ້າ ຈູ່ ພໍ່ ຈຸ່ ສາ ທາກ ພາ ຈູ່ ເລົ່າ ນີ້ ພໍ່ ພໍ່ ທ່ານ ຈູ່ ເຈົ້າ ຈຸ່ ຈຸ່ ທັງ. 35 ທ່ານ ເຈ້ວ ເຈົ້າ ເລົ່າ ມາ ໃຫ້ ຈູ່ ຈຸ່ ພໍ່ ທ່ານ ຈຸ່ ຈຸ່ ໃຈ ມີ ຈຸ່ ຈຸ່ ທັງ ວັກ ຈຸ່ ຈຸ່ ທ່ານ ນັ້ນ ຈຸ່ ຈຸ່ ຈຸ່ ຈຸ່.

36 ທາກ ວ່າ ພາ ມີ ສາມາດ ເຈົ້າ ເຈົ້າ ຈຸ່ ຈຸ່ ສາມາດ ເຈົ້າ ເຈົ້າ ເຈ້ວ ໃໝ່, ພໍ່ ວ່າ ວັກ ເຈົ້າ ພໍ່ ຈຸ່ ຈຸ່ ໃຫ້ ພາ ເຈົ້າ ໃຫ້ ແຈ້ວ ນັ້ນ ພາ ວັກ ພາ ເຈົ້າ ຈຸ່ ເຈົ້າ ນີ້, ເຈົ້າ ໃຫ້ ພາ ວ່າ ເຈົ້າ ພໍ່ ເຈົ້າ ຍຸກ ມາ.



# ໄຈໜ້າ 6

ໄຈ x໐6 ໂກ ເຂາ ດີ້ ທີ່ ວ່າ ເຊ່ວ ນີ້ ເປັນ ພໍ ແຜນ ນີ້ ທັນ. 10 ເຈົ້າ ເສີນ ລູກ ຈຶ່ງ ຈອກ ເຂາ ວ່າ ໃຫ້ ເສີນ ຈຸມ ນີ້  
ໄຈ6. ຈ່ອນ ນີ້ ມີ ທັງ ຫຼາຍ ແຜນ ເຂາ ຈຶ່ງ ເອົາ ຫຼໍ່ ນີ້ ໄຈ6, ນີ້ ທີ່ ຜູ້ ຈາຍ ມີ ຈ້າວ ຫ້າ ພັນ ສ. 11  
ທ່ານ ເຈົ້າ ນີ້ ເອົາ ເຝົ້າ ຈຶ່ງ ນີ້ ມາ ຂໍ ກ່າວ ລາຍ ຈັດ ຈ້ອນ ເຈົ້າ ພໍ້າ ແຂ້ວ ຈ້າຍ ໃຫ້ ແຜນ ເສີນ ຈຸມ ນີ້ ຈຶ່ງ  
ທັນ. ຈົນ ນີ້ ທ່ານ ເຈົ້າ ດີ້ ຈ້າຍ ໃຫ້ ເລື້ອ ດ້ວ ຈຶ່ງ ສ ຈັດ ທາມ ໃຈ ມັກ.

12 ມ່າ ເຂາ ທັນ ອັມ ແຂ້ວ ທ່ານ ເຈົ້າ ຈອກ ຈ້າຍ ໃຈ ຫົວ ເອົາ ມ່ອນ ທັກ ເລື້ອ ທັນ ນີ້ ພໍ ເປັນ ໃຫ້ ອຸ່ນ  
ໃດ ຂໍ. 13 ເຂາ ຈຶ່ງ ເຫັນ ເອົາ ອຸ່ນ ເລື້ອ ສ ທັນ ເຝົ້າ ຈຶ່ງ ຫ້າ ມ່ອນ ນີ້ ຈັດ ເຫັນ ຂໍ ຈຸມ ຈຸມ, 14 ເສີນ ຈຸມ  
ເຫັນ ເສີນ ຫຼາກ ຈຸມ ອຸ່ນ ທ່ານ ເຈົ້າ ຈັດ ເສີນ ນີ້ ເຂາ ຈຶ່ງ ໂຕ ຫຼໍ່ ວ່າ ແມ່ນ ແກ້ ດີ້ ຜູ້ ນີ້ ແມ່ນ ຜູ້ ຈ້າວ  
ລາຍ ເຈົ້າ ພໍ້າ, ຜູ້ ຈັດ ພາຍ ຈຶ່ງ ວ່າ ຈຶ່ງ ໄຈ6 ມາ ມາ ຈຸມ, 15 ມ່າ ທ່ານ ເຈົ້າ ທີ່ ເຂາ ຈຶ່ງ ມາ ຈັດ ເອົາ ເຈົ້າ ຈຸມ  
ເສີນ ເຈົ້າ ແຜນ ດັນ, ເສີນ ເລື້ອ ນີ້ ທ່ານ ເຈົ້າ ຈຶ່ງ ອອກ ຈຸມ ໃຈ ພໍ້າ ຈຶ່ງ ດ້ວ.

## ເຈົ້າ ເສີນ ຈຸມ ເທິງ ນີ້

16 ດີ້ ມາ ແຂ້ວ ແຜນ ຈ້າຍ ໃຈ ທ່ານ ເຈົ້າ ຈັດ ໄຈ6 ຈຸມ ອອກ ພ້ອມ ຫຼື ຈຸມ. 17 ແຂ້ວ ໄຈ6 ທ  
ເຝົ້າ ມາ ດາກ ຈຸມ ເລື້ອ ທາ ເສີນ າ ອຸ່ນ ດີ້ ມັດ ແຂ້ວ ທ່ານ ເຈົ້າ ຈຶ່ງ ເປັນ ທີ່ ຈຸມ ອອກ ເຂາ. 18 ທາ 6 ລ  
ໄຈມ ພ້ອມ ພັດ ໄຂ່ ພ້ອມ ເສີນ ໃຫ້ ນີ້ ເສີນ ພ້ອມ ທ້າ ຈຸມ ມາ. 19 ມ່າ ເຂາ ພ້ອມ ຈຸມ ຈຶ່ງ ຈັດ ຈ້າວ ຫ້າ ຈັກ  
ເຂາ ຈຶ່ງ ເຫັນ ເຈົ້າ ເສີນ ຈຸມ ເທິງ ນີ້ ມາ ຈຶ່ງ ທ ເຂາ ດີ້ ໂກກ ໃຈ ຈ້າຍ. 20 ຫາກ ເຈົ້າ ເສີນ ຈຸມ ເຂາ ວ່າ  
ຊ່າ ຈ້າຍ ເປັນ ແມ່ນ ເວນ ຈໍ. 21 ເລື້ອ ນີ້ ເຂາ ຈຶ່ງ ຫ້ອນ ເອົາ ທ່ານ ເຈົ້າ ນີ້ ນີ້ ທ ແຂ້ວ ໄຈ6 ລ ທ ດີ້ ອອກ  
ທາ ຈຶ່ງ ຈ່ອນ ເຂາ ຈຶ່ງ ຈຸມ ນີ້.

## ເສີນ ຈຸມ ຂາວ ເຈົ້າ ເສີນ ຈຸມ

22 ມີ ຈຸມ ມາ ເສີນ ຈຸມ ຈຶ່ງ ດ້າຍ ຈຶ່ງ ດາກ ພ້ອມ ຫຼື ຈຸມ ພໍ້າ ນີ້ ເຊິ່ງ ຫ້ອນ ເຫັນ ມີ ທ ຈຶ່ງ ທັນ ຈຶ່ງ ດ້ວ ທີ່  
ວ່າ ເຈົ້າ ເສີນ ຈຸມ ເປັນ ຈັດ ໄຈ6 ທ ຈຶ່ງ ນີ້ ຈຸມ ໃຈ ແຜນ ຈ້າຍ ໃຈ ທ່ານ ເຈົ້າ. 23  
ຫາກ ວ່າ ມີ ທ ຈຶ່ງ ອັດ ມາ ແມ່ ຈຸມ ທີ່ ເສີນ ມາ ພ້ອມ ຈຶ່ງ ຈ່ອນ ເຂາ ທັນ ເຝົ້າ ຈຶ່ງ ຈຸມ ເຈົ້າ ຈອກ ຜູ້ ເສີນ  
ພໍ້າ ຈັດ ຫອບ ພາຍ ຈຸມ ໃຫ້. 24 ມ່າ ເສີນ ຈຸມ ເຫັນ ວ່າ ເຈົ້າ ເສີນ ຈຸມ ແກ້ ຈ້າຍ ໃຈ ເປັນ ຈຶ່ງ ທັນ ເຂາ ຈຶ່ງ  
ເອົາ ຫຼໍ່ ໄຈ6 ທ ຈຸມ ຈຶ່ງ ຈ້າວ ທາ ເຈົ້າ ເສີນ ຈຸມ ທີ່ ຈຸມ ທາ ເສີນ າ ອຸ່ນ.

# ໄຈໜ້ 6

## ເຈົ້າ ເສີນຸໂນ ເຊ່ໍາ ກໍ່ ທັງ ໃຫ້ ຈຸ່ງ ເຍິງ

25 ມາ ຂາ ໄດ້ ພີ່ ທ່ານ ເຈົ້າ ຈຸ່ງ ພັກ ທຣ໌ ໒໒ ເພີ່ມ ນັ້ນ ຂາ ຈາຍ ຂວາມ ຈຸ່ງ ທ່ານ ເຈົ້າ ວ່າ, ຈຸ່ງ ໄດ້ ຊື່ ໃບ ພຣ໌ ທ່ານ ເຈົ້າ ມາ ນີ້ ງາມ ໃດ ? 26 ເຈົ້າ ເສີນຸໂນ ມອບ ຂາ ວ່າ, ພາ ຈອກ ພັບ ທ່ານ ຂວາມ ນີ້ ວ່າ ພັບ ທ່ານ ຂ່າວ ຫາ ພາ ເວ້າ ມ່ນ ຈ້ອນ ໄດ້ ທັ້ນ ຂວາມ ທຸກ ງານ ນັ້ນ ຫາກ ຈ້ອນ ໄດ້ ທັ້ນ ເຝົ້າ ຈື່ ອັມ.

27 ທ່າ ໄດ້ ພັດ ໃຈ ໃບ ຈຸ່ງ ທັ້ນ ຈຸ່ງ ທັ້ນ ຈຸ່ງ ເຍິງ ຈັນ ພັດ ນັ້ນ ມ່ນ ເຊ່ໍາ ທັ້ນ ມີ ຈຸ່ງ ຈາດ ເຍິງ. ທຸກ ຈາຍ ຈຸ່ງ ເອາ ໃຫ້ ພັບ ທ່ານ ເພ່ວ່າ ເຈົ້າ ຈອມ ຊື່ ເຝົ້າ ພັດ ນັ້ນ ດີ ໄດ້ ທັ້ງ ເຈົ້າ ມອບ ຈ່າວ ໃຫ້ ເຈົ້າ ທຸກ ມັ້ວ. 28 ມັ້ວ ຂາ ຈາຍ ຂວາມ ຈາມ ທ່ານ ເຈົ້າ ວ່າ ຈຸ່ງ ໃຫ້ ພັບ ຊື່ ພັດ ເຮັດ ມ່ນ ໃດ ຈື່ ຈຸ່ງ ເຮັດ ວັກ ເຈົ້າ ພັດ ໄດ້. 29 ເຈົ້າ ເສີນຸໂນ ມອບ ຂາ ວ່າ ເຈົ້າ ພັດ ມອບ ໃຫ້ ພັບ ທ່ານ ເຮັດ ນັ້ນ ມ່ນ ໃຫ້ ພັບ ຂວາມ ຊື່ ເຈົ້າ ພັດ ໄດ້ ມາ.

30 ຂາ ຈື່ ຈາຍ ຂວາມ ໃພ່ ວ່າ ທ່ານ ເຈົ້າ ຈຸ່ງ ເຮັດ ຂວາມ ທຸກ ງານ ອ່ນ ໃດ ເພ່ ພັບ ຊື່ ພັດ ຈຸ່ງ ທັ້ນ ທັ້ນ ມ່ນ ຈຸ່ງ ທ່ານ ເຈົ້າ ມີ ວັກ ອ່ນ ໃດ ທ່ານ ເຈົ້າ ຈຸ່ງ ເຮັດ. 31 ຈື່ ເຈົ້າ ເຍິງ ຈື່ ພັບ ຊື່ ພັດ ໄດ້ ທັ້ນ ເຝົ້າ ມາ ມາ ຈື່ ຈື່ ທ່ອຍ ຂວາມ ຈຸ່ງ ໄດ້ ວ່າ ເຈົ້າ ພັດ ຈຸ່ງ ໄດ້ ເຊ່ໍາ ກໍ່ ທັ້ນ ມາ ມ່ນ ມາ ພັດ ຈັນ ພານ ໃຫ້ ຂາ ທັ້ນ. 32 ເຈົ້າ ເສີນຸໂນ ມອບ ຂາ ວ່າ, ພາ ຈອກ ພັບ ທ່ານ ຂວາມ ນີ້ ວ່າ, ເຊ່ໍາ ທັ້ນ ມາ ມ່ນ ມາ ພັດ ຈັນ ພານ ນັ້ນ ເວ້າ ມ່ນ ໄດ້ ເອາ ໃຫ້ ພັບ ທ່ານ ມ່ນ ເຈົ້າ ພີ່ ພາ ເອາ ເຊ່ໍາ ທັ້ນ ມ່ນ ອ່ນ ມາ ມ່ນ ມາ ພັດ ຈັນ ພານ ໃຫ້ ພັບ ທ່ານ. 33 ເພ່ ວ່າ ເຊ່ໍາ ທັ້ນ ເຈົ້າ ພັດ ໃຫ້ ນັ້ນ ດີ ມ່ນ ທ່ານ ເຈົ້າ ຊື່ ມາ ມ່ນ ມາ ພັດ ຈັນ ພານ ນັ້ນ ດີ ໄດ້ ວ່າ ມີ ດີ ໄດ້ ໃຫ້ ມາ ທຸກ.

34 ຂາ ຈື່ ຈາຍ ຂວາມ ວ່າ ຈຸ່ງ ທ່ານ ເຈົ້າ ຂ ມີ ເຊ່ໍາ ທັ້ນ ນັ້ນ ໃຫ້ ພັບ ຊື່ ພັດ ຈຸ່ງ ເຍິງ. 35 ເຈົ້າ ເສີນຸໂນ ມອບ ຂາ ວ່າ, ພາ ເຝົ້າ ເຊ່ໍາ ທັ້ນ ໃຫ້ ຈຸ່ງ ເຍິງ ຊື່ ໃດ ມາ ຫາ ພາ ຈຸ່ງ ເວ້າ ມາ ພັດ ເຝົ້າ, ຊື່ ເຊ່ໍາ ທັ້ນ ຈຸ່ງ ເວ້າ ມາ ພັດ ນີ້ ຂັກ ທ່. 36 ພາ ຈອກ ພັບ ທ່ານ ມັ້ວ ວ່າ ພັບ ທ່ານ ໄດ້ ທັ້ນ ພາ ມັ້ວ ຫາກ ທັ້ງ ເວ້າ ຈຸ່ງ. 37 ຈຸ່ງ ອ່ນ ຂັ້ນ ຈື່ ເຝົ້າ ໃຫ້ ພາ ນັ້ນ ຈຸ່ງ ມາ ຈຸ່ງ ພາ, ຊື່ ໃດ ມາ ຫາ ພາ, ພາ ດີ ຈຸ່ງ ເວ້າ ວ່າ ຈຸ່ງ ນັ້ນ. 38 ເພ່ ວ່າ ພາ ໄດ້ ມາ ມ່ນ ມາ ພັດ ຈັນ ພານ ເວ້າ ມ່ນ ເພ່ ຈຸ່ງ ເຮັດ ມາ ໃຈ ພາ ທ່າ ໃດ, ຫາກ ເພ່ ເຮັດ ມາ ໃຈ ເຈົ້າ ພັດ ຊື່ ໄດ້ ພາ ມາ. 39 ອ່ນ ນີ້ ດີ ນີ້ ໄດ້ ໃຈ ດີ ເຈົ້າ ຈອມ ຊື່ ໄດ້ ພາ ມາ ມ່ນ ໃຫ້ ພາ ທັ້ນ ມາ ພັດ ເອາ ຊື່ ເຈົ້າ ພັດ ມອບ ຈ່າວ ໃຫ້ ພາ ເວ້າ ໃຫ້ ຊື່ ໃດ ຂັ້ນ ໃຫ້ ຂາ ດັ້ນ ມາ ມີ ຈຸ່ງ ເຍິງ ມີ ທັ້ງ ທຸກ. 40 ນີ້ ດີ ເຝົ້າ ນີ້ ໄດ້ ໃຈ ດີ ເຈົ້າ ພີ່ ພາ ຊື່ ໄດ້ ທັ້ນ ເຈົ້າ ທຸກ, ເຊ່ໍາ ເຈົ້າ ທຸກ ນັ້ນ ໄດ້ ມີ ຈຸ່ງ ຈາດ ເຍິງ

# ໂຈໜ້າ 6

ແຈ້ວ ເຫາ ຈູ່ ໃຫ້ ຜູ້ ນັ້ນ ດັນ ມາ ມີ ຈຸ່ ເຈ້ງ ມີ ທັ້ ທາ ຊາດ.

41 ເນລ໌ ນັ້ນ ພັບ ສຈັວ ຈັບ ເອາ ຫຸ່ ເຈ້ມ ໃຫ້ ທ່ານ ເຈ້າ ພ່ຳ ທ່ານ ເຈ້າ ເວ້າ ວ່າ, ເຫາ ເຈ້ນ ເຈ້ວ ທ່ານ ມາ  
ແມ່ ເມບ ພັກ ສິນ ພານ. 42 ເອາ ເວ້າ ວ່າ, ຜູ້ ນັ້ນ ເຈ້າ ແມ່ນ ຍຸກ ໂຈ ເລັກ ອ່າ ? ອ້າ ສ ເອັມ ມາ ເຫາ ດີ້ ທັ້  
ເຈັດ ແນວ ໃດ ຜູ້ ນັ້ນ ຈັບ ເວ້າ ວ່າ, ເຫາ ເຈັດ ໂຈ ບໍ່ ມາ ແມ່ ເມບ ພັກ ສິນ ພານ. 43 ເຈ້າ ເຈັດ ທອບ ເອາ ວ່າ  
ຫຼ່າ ເອາ ຫຸ່ ເຈ້ມ. 44 ເຈ້າ ມີ ຜູ້ ໃດ ມາ ຫາ ເຫາ ເຈັດ ມີ ທັ້ ວ່າ ເຈ້າ ພັ ຜູ້ ໂຂ້ ບໍ່ ເຫາ ມາ ນັ້ນ ຈູ່ ພັວ ຈຸ່  
ອາດ ໃຈ ໃຫ້ ເອາ ມາ ຫາ ເຫາ ຈັບ ມາ ເຈັດ. ເຫາ ຈູ່ ໃຫ້ ເອາ ດັນ ມາ ມີ ຈຸ່ ເຈ້ງ ມີ ທັ້ ທາ ຊາດ. 45 ມີ ສວາມ  
ແທ້ ມີ ພັບ ພັບ ຈັບ ພັກ ຜູ້ ເຈ້ວ ສວາມ ເຈ້າ ພັກ ວ່າ ສ ຫັບ ຫາ ຈຸ່ ໂຈ ເອາ ສວາມ ເຈ້າ ພັກ ຈອນ  
ອອນ ຈຸ່ ສ ເຈັດ ໂຂ້ ເຈັດ ພັບ ເຈັດ ແອວ ທັ້ ພັບ ເຈ້າ ພັກ ດີ້ ມາ ຫາ ເຫາ. 46 ເຈ້າ ມີ ຜູ້ ໃດ ເຫັນ ເຈ້າ ພັ  
ມີ ທັ້ ຜູ້ ມາ ແມ່ ເຈ້າ ພັກ ຜູ້ ນັ້ນ ດີ້ ເຫັນ ເຈ້າ ພັ. 47 ເຫາ ຈອນ ພັບ ທ່ານ ສວາມ ນັ້ນ ວ່າ ຜູ້ ໃດ ເຈ້ ເຫາ  
ຈູ່ ມີ ຈຸ່ ຈຸ່ ຈຸ່ ເຈ້ງ. 48 ເຫາ ເຈ້ນ ເຈ້ວ ທ່ານ ໃຫ້ ຈຸ່ ເຈ້ງ. 49 ຈຸ່ ເຈ້ ເຈ້ງ ຈຸ່ ພັບ ທ່ານ ເຈັດ ທ່ານ ເຈ້ ມາ  
ນາ ຫັບ ຈັບ ແຈ້ວ ເອາ ທາ ຈັບ. 50 ນັ້ນ ດີ້, ເຈ້ນ ເຈ້ວ ທ່ານ ແມ່ ເມບ ພັກ ສິນ ພານ ພ່ຳ ວ່າ ຜູ້ ທ່ານ ແຈ້ວ  
ຈູ່ ເຈ້ ທາ ຈັບ. 51 ເຫາ ເຈ້ນ ເຈ້ວ ທ່ານ ມີ ຈຸ່ ເຈ້ງ ໂຈ ບໍ່ ມາ ແມ່ ເມບ ພັກ ສິນ ພານ ວ່າ ຜູ້ ໃດ ທ່ານ ເຈ້ວ ທ່ານ  
ນັ້ນ ແຈ້ວ ຜູ້ ນັ້ນ ຈູ່ ມີ ຈຸ່ ຈຸ່ ຈຸ່ ເຈ້ງ, ເຈ້ວ ທ່ານ ເຫາ ຈູ່ ໃຫ້ ນັ້ນ ເຈ້ນ ຈຸ່ ເຈ້ງ ເມບ ຈຸ່ ແມ່ນ ມີ ດັບ ເຫາ.

52 ເຈ້ນ ເນລ໌ ນັ້ນ ແຈ້ນ ສຈັວ ຈັບ ຈຸ່ ທ່ານ ວ່າ, ຜູ້ ນັ້ນ ຈູ່ ເອາ ໂກ ດັບ ໃຫ້ ເຫາ ທ່ານ ເຈັດ ແນວ ໃດ ? 53  
ເຈ້າ ເຈັດ ຈັບ ເວ້າ ທັ້ ເອາ ວ່າ, ເຫາ ຈອນ ພັບ ທ່ານ ສວາມ ນັ້ນ ວ່າ, ວ່າ ຫາ ພັບ ທ່ານ ເຈ້ ທ່ານ ມີ ດັບ  
ແທ້ ເຈ້ ທ່ານ ເຈດ ຍຸກ ຈຸ່ ສ ທ່ານ ດີ້ ເຈ້ ມີ ຈຸ່ ເຈ້ງ ຫັບ ມີ ເຈ້. 54 ຜູ້ ໃດ ທ່ານ ມີ ດັບ ທ່ານ ເຈດ ເຫາ  
ຈູ່ ມີ ຈຸ່ ຈຸ່ ເຈ້ງ ແຈ້ວ ເຫາ ຈູ່ ໃຫ້ ຜູ້ ນັ້ນ ດັນ ມາ ມີ ຈຸ່ ເຈ້ງ ມີ ທັ້ ທາ ຊາດ. 55 ພ່ຳ ວ່າ ມີ ດັບ ເຫາ ເຈ້ນ ເຈ້ວ  
ທ່ານ ແທ້ ເຈດ ເຫາ ດີ້ ເຈ້ນ ນັ້ນ ທ່ານ ແທ້. 56 ຜູ້ ໃດ ທ່ານ ມີ ດັບ ແທ້ ທ່ານ ເຈດ ເຫາ ຜູ້ ນັ້ນ ຈູ່ ທັ້ ເຫາ,  
ເຫາ ດີ້ ຈູ່ ທັ້ ຜູ້ ນັ້ນ. 57 ເຈ້າ ພັ ຜູ້ ມີ ຈຸ່ ເຈ້ງ ເຈັດ ໂຂ້ ບໍ່ ເຫາ ມາ ເຫາ ມີ ຈຸ່ ເຈ້ງ ຈູ່ ສອນ ເຈ້າ ພັ ເນລ໌ ໃດ ຜູ້  
ທ່ານ ມີ ດັບ ເຫາ ດີ້ ຈູ່ ມີ ຈຸ່ ເຈ້ງ ສອນ ເຫາ ເນລ໌ ນັ້ນ. 58 ອາ ນັ້ນ ດີ້ ເຈ້ນ ເຈ້ວ ທ່ານ ໂຈ ບໍ່ ມາ ແມ່ ເມບ ພັກ ສິນ  
ພານ ເຈ້ ແຈັກ ເຈ້ວ ທ່ານ ເຈ້ ຈຸ່ ພັບ ທ່ານ ເຈ້ ທ່ານ ແຈ້ວ ທາ ຈັບ, ຜູ້ ໃດ ທ່ານ ເຈ້ວ ທ່ານ ນັ້ນ ຈູ່ ມີ ຈຸ່  
ຈຸ່ ເຈ້ງ. 59 ພັບ ສວາມ ນັ້ນ ເຈ້າ ເຈັດ ເຈັດ ຈູ່ ເອາ ແອວ ເອັມ ເມັ ຈູ່ ຈອນ ອອນ ຈຸ່ ເມບ ທາ ເຈ້ນ ອ່າ ມາ.

## ສວາມ ມີ ຈຸ່ ຈຸ່ ຈຸ່ ເຈ້ງ

60 ເມັ ເຈັດ ໂຂ້ ແນວ ນັ້ນ ພັບ ຈຸ່ ເຈ້ ໃຈ ທ່ານ ເຈ້ ຫາ ຈຈັບ ເວ້າ ວ່າ ພັບ ສວາມ ຈອນ ອອນ ນັ້ນ ທ່ານ ພັກ













# ໄຈໜ້າ 8

ທ່ານ ເວົ້າ ທັງ ຂາ ວ່າ, ພັບ ທ່ານ ເຈັ້ນ ທາຍ ຍຸມ ພາ ເຈັ້ນ ທາຍ ໄນ ເໝ ພັບ ທ່ານ ເຈັ້ນ ດ້າຍ ເມຍ ຍຸມ ນີ້  
ທາກ ພາ ເວົ້າ ເຈັ້ນ ດ້າຍ ເມຍ ຍຸມ ນີ້. 24 ພໍ່ ເລບ ນີ້ ພາ ຈິ່ງ ຈອກ ພັບ ທ່ານ ວ່າ ພັບ ທ່ານ ຈຸ່ ມາຍ  
ຈ້ອນ ຈາຍ ໄລິ່ຈ ໄລິ່ຈ ພັບ ທ່ານ, ພໍ່ ວ່າ ພັບ ທ່ານ ເວົ້າ ຈຸ່ ວ່າ ພາ ເຈັ້ນ ຈຸ່ ນີ້ ພັບ ທ່ານ ຈຸ່ ມາຍ ຈ້ອນ  
ຈາຍ ໄລິ່ຈ ໄລິ່ຈ ເຈົ້າ ມີ.

25 ຂາ ງາມ ທ່ານ ເຈົ້າ ວ່າ “ ທ່ານ ມ່ນ ໃຜ ? ” ທ່ານ ເຈົ້າ ມອບ ຂາ ວ່າ, ພາ ເຈັ້ນ ເລບ ພາ ຈິ່ງ  
ຈອກ ພັບ ທ່ານ ມີ ທອກ ນີ້. 26 ພາ ມີ ທາຍ ສວມ ຈຸ່ ທັນ ວານ ພັບ ທ່ານ, ທາກ ເຈົ້າ ພໍ່ ຈຸ່ ຂໍ ພາ  
ມາ ນີ້ ຈຸ່ ທີ່ ພັບ ມັ້ ອັບ ສວມ ພາ ຈິ່ງ ບໍ່ ພັບ ເຈົ້າ ພໍ່ ພາ ຈຸ່ ເວົ້າ ທັງ ເມຍ ຍຸມ. 27 ຂາ ເວົ້າ ຈິ່ງ  
ເລົ່າ ໄຫກ ໃນ ໃຈ ວ່າ ທ່ານ ເຈົ້າ ເວົ້າ ທັງ ຂາ ພອດ ວັກ ເຈົ້າ ພໍ່. 28 ເລບ ນີ້ ເຈົ້າ ເຈັ້ນ ຈຸ່ ເວົ້າ ທັງ  
ຂາ ວ່າ, ມີ ພັບ ທ່ານ ຈຸ່ ທາຍ ຈຸ່ ພັບ ທ່ານ ຈຸ່ ວ່າ ພາ ນີ້ ດີ ມ່ນ ຈຸ່ ນີ້ ທັງ ຈຸ່ ວ່າ ພາ  
ເວົ້າ ຈິ່ງ ອັບ ອັບ ໃນ ທາມ ໃຈ ມັກ ເຈົ້າ ພໍ່ ຈິ່ງ ຈອກ ຂອນ ພາ ເລບ ໃນ ພາ ຈິ່ງ ເວົ້າ ເລບ ນີ້. 29 ເຈົ້າ ພໍ່  
ຈຸ່ ຂໍ ພາ ມາ ຈຸ່ ຈຸ່ ທັງ ພາ, ເຈົ້າ ພໍ່ ເວົ້າ ຈິ່ງ ວາ ພາ ຈຸ່ ຈຸ່ ຈຸ່ ຈຸ່. ພໍ່ ວ່າ ພາ ເຈັ້ນ ທ່ອຍ ຍາຍ ທາຍ ເຈົ້າ ພໍ່  
ຈຸ່ ຈຸ່ ຈຸ່. 30 ມີ ຈຸ່ ທ່ານ ເຈົ້າ ເວົ້າ ພັບ ສວມ ນີ້ ມີ ທາຍ ຈຸ່ ຈິ່ງ ຈຸ່ ທ່ານ ເຈົ້າ.

## ສວມ ດີ ມີ ມ່ນ ເຈັ້ນ ໃຫ້ ທ່ານ

31 ເຈົ້າ ເຈັ້ນ ເວົ້າ ທັງ ມ່ນ ຈຸ່ ຈຸ່ ທ່ານ ເຈົ້າ ວ່າ, ພັບ ທ່ານ ພັບ ໃຈ ທັງ ສວມ ພາ ຈອກ ຂອນ  
ພັບ ທ່ານ ຈຸ່ ເຈັ້ນ ຈຸ່ ພາ. 32 ມີ ພັບ ທ່ານ ຈຸ່ ຈຸ່ ຈອກ ສວມ ດີ ມີ ມ່ນ ມັ້ ນີ້ ຈຸ່ ເຈັ້ນ ໃຫ້ ພັບ  
ທ່ານ ທ່ານ. 33 ຂາ ມອບ ທ່ານ ເຈົ້າ ວ່າ, ພັບ ນ້ອຍ ເຈັ້ນ ພັບ ມ່ນ ອັບ ຈາ ທາມ ເວົ້າ ຈິ່ງ ເຈັ້ນ ນ້ອຍ  
ຈຸ່ ຈຸ່ ຈຸ່ ໃນ ຂັກ ທ່ານ, ເຈັ້ນ ຂັບ ທ່ານ ຈິ່ງ ເວົ້າ ວ່າ, ພັບ ທ່ານ ຈຸ່ ທ່ານ. 34 ເຈົ້າ ເຈັ້ນ ມອບ ຂາ ວ່າ ພາ  
ຈອກ ພັບ ທ່ານ ສວມ ນີ້ ຈຸ່ ຈຸ່ ຈຸ່ ເຈັ້ນ ເຈັ້ນ ຈາຍ ໄລິ່ຈ ຈຸ່ ຈຸ່ ໄລິ່ຈ ນີ້. 35 ນ້ອຍ  
ຈຸ່ ຈຸ່ ເວົ້າ ຈຸ່ ພັບ ພາ ທ່ານ ຈຸ່ ຈຸ່, ທາກ ວ່າ ຈຸ່ ຈຸ່ ຈຸ່ ຈຸ່. 36 ພໍ່ ເລບ ນີ້, ວ່າ ທາກ ເຈົ້າ ຈຸ່ ຈຸ່ ເຈັ້ນ ໃຫ້  
ພັບ ທ່ານ ທ່ານ, ພັບ ທ່ານ ຈຸ່ ທ່ານ ມັ້. 37 ພາ ຈຸ່ ວ່າ ພັບ ທ່ານ ເຈັ້ນ ພັບ ມ່ນ ອັບ ຈາ ທາມ, ທາກ ວ່າ  
ພັບ ທ່ານ ຂ້າວ ພາ ພາ, ພໍ່ ວ່າ ສວມ ພາ ຈອກ ຂອນ ເວົ້າ ເລົ່າ ໄຫກ ໃນ ໃຈ ພັບ ທ່ານ. 38 ພາ ເວົ້າ  
ພອດ ມ່ນ ພາ ຈິ່ງ ເທັນ ເຈົ້າ ພໍ່ ພາ, ພັບ ທ່ານ ຈິ່ງ ເຈັ້ນ ມ່ນ ພັບ ທ່ານ ຈິ່ງ ບໍ່ ພັບ ທ່ານ.

39 ຂາ ມອບ ທ່ານ ເຈົ້າ ວ່າ ອັບ ຈາ ທາມ ເຈັ້ນ ພັບ ພັບ ນ້ອຍ ທ່ານ ເຈົ້າ ຈິ່ງ ເວົ້າ ທັງ ຂາ ວ່າ ພັບ ທ່ານ  
ເຈັ້ນ ຈຸ່ ອັບ ຈາ ທາມ ມັ້ ພັບ ທ່ານ ຈຸ່ ຈຸ່ ເຈັ້ນ ມ່ນ ອັບ ຈາ ທາມ ເຈັ້ນ. 40 ຈິ່ງ ນີ້ ພັບ ທ່ານ ທາ ທາຍ

































































# ໄຈໜ້ 19

## ມັນຝອນເຈົ້າເສຍໄວ້ຊີ້ດ່ານ

38 ຫຼື 6 ມາ ທ່ານ ໄຈເຊິ່ງ ຈົນ ຈ້ານ ອາ ມາ ຍາ ຈ ຜູ້ ຈັກ ພອຍ ພັບ ເຈົ້າ ເສຍ ນັ້ນ ເພ່ວ່າ ທ່ານ ຈ້ານ ພຸດ ພະ ຈັວ. ທ່ານ ມາ ຂ ເອ ພອນ ເຈົ້າ ເສຍ ພັບ ອ່ານ ທຸ່ ຈັ ຈາ ນ, ອ່ານ ທຸ່ ຈັ ຈາ ນ ດີ້ ມອຍ ຈ້າວ ໃຫ້ ທ່ານ ໄຈເຊິ່ງ ຈົ້ ມາ ເອ ພອນ ທ່ານ ເຈົ້າ ຈົ. 39 ທ່ານ ນີ້ ທ ເດີ ມ ພໍ ທ່ອນ ຈັດ ມາ ຫາ ເຈົ້າ ເສຍ ເຊິ່ງ ຫາ ດັ ນັ້ນ ດີ້ ມາ ທ່ານ ຈັດ ເອ ເຊິ່ງ ຫາ ມອຍ ພໍ ນັ້ນ ມາ ມີ ຈັ ບ ຈົ້ ມ ພໍ ທ່ອ ອາ ໄຈ ເອ ພັ ທ ຈ້າວ ຂາ ມ ຂັ ຫ້າ ທ່ານ. 40 ມ່ ເອ ພອນ ເຈົ້າ ເສຍ ໄຈ ພໍ ພໍ ຈັວ ເອ ພອ ຈັ ຈ ຈ້ານ, ເຊິ່ງ ຫາ ພັ ທ ພອຍ ພອນ ທ່ອ ພັ ທ ຈັ ບ ພະ ຈັວ. 41 ຈ່ອນ ເອ ເຊິ່ງ ຫາ ທ່ານ ເຈົ້າ ຈົ ນັ້ນ ມີ ຂ ຈົ ນ, ທ ຈົ ນ ນັ້ນ ມີ ຊີ້ ດ່ານ ນ ທຸ່ ບ ໄພ່ ເວ່ ໃຫ້ ມັນ ຝອນ ຜູ້ ໃດ ຂ ທ ທ່. 42 ຈ້ອນ ວ່າ ມັນ ນັ້ນ ເຈິ່ງ ມີ ພະ ຈັວ ຈຸ້ ນ ຈັ ບ ມີ ດີ້ ເວ່ ເສິດ ຈັ ທ ພໍ ທ່ ຈ້ອນ ວ່າ ຊີ້ ດ່ານ ນັ້ນ ຈຸ້ ຈີ້ ເອ ເຊິ່ງ ມັນ ຝອນ ຈົ້ ຈ່ອນ ນັ້ນ.

# ວາຈ 20

## ເຈົ້າເສຍດັນເຈິ່ນສ

1 ມີ ຊີ້ ນ ພັ ນ ເຊິ່ງ ຫາ ມັ ດ ຈຸ້ ນ ມາ ມີ ຈັ ອາ ຈົ ນ ມັ ທ ດາ ຈາ ຈັ ດ ມາ ພອດ ຊີ້ ດ່ານ ມາ ບໍ ຫັ ນ ທ່ອນ ດ່ານ ພະ ຈົ ທ ທຸ່ ຊີ້ ນັ້ນ ອອກ ຂ ພໍ ຈັວ. 2 ມາ ຈົ້ ພໍ ພໍ ຈົ ຈ ຫາ ທ່ານ ນີ້ ມັນ ເສິ ທ ພໍ ທ່ ຈ່າ ມ ໃ ຈຸ້ ອັ ນ ຜູ້ ເຈົ້າ ເສຍ ພັ ທ ພໍ ພໍ ນັ້ນ ເວ່ ທັ ຈ ເອ ເວ່ ເອ ເຈິ່ງ ພອນ ເຈົ້າ ພັ ທ ອອກ ຂ ຊີ້ ດ່ານ ພໍ ຈັວ ນັ້ນ ພອ ພອ ເວ່ ວ່າ ເອ ເອ ຈົ ຈ ຈົ້ ຫາ ບ ໃ ດ. 3 ທ່ານ ເສິ ທ ພໍ ທ່ ຈ່າ ມ ໃ ຈຸ້ ອັ ນັ້ນ ຈົ້ ບ ເອ ພະ ຈົ ຈ ທ່າ ຊີ້ ດ່ານ. 4 ເອ ເພິ່ ບ ຂ ອ ບ ເອ ພະ ພໍ ພໍ ຈົ ຈ ຈ່າ ມ ໃ ຈຸ້ ອັ ນັ້ນ ພໍ ພໍ ພໍ ຈົ້ ມາ ພອດ ຊີ້ ດ່ານ ທ່ອນ ທ່ານ ເສິ ທ. 5 ມ່ ທ່ານ ທີ່ ມ ໄຈ ຈົ ບ ເຫັ ນ ທີ່ ດີ້ ຈ້ານ ທອ ບ ຈຸ້ ເວ່ ເຈິ່ງ ເສິ ທ ໄຈ ຈົ ຫາ ບ ທ ຈົ ບ. 6 ທ່ານ ນີ້ ມັນ ເສິ ທ ມາ ທ່ອ ຈ ຫຼື ນັ້ນ ດີ້ ມາ ພອດ ພໍ ຈັວ ເສິ ທ ໄຈ ຈົ ທ ຈົ ບ ຊີ້ ດ່ານ ເຫັ ນ ທີ່ ດີ້ ຈ້ານ ທອ ບ ຈຸ້. 7 ດີ້ ໄຈ ທ ທ ຈ ທ່ານ ເຈົ້າ ເວ່ ເຈິ່ງ ທອ ບ ຈຸ້ ທ່ອ ຈ ດີ້ ນັ້ນ ຫາ ທ ຈົ້ ຈົ້. 8 ຈ່າ ມ ໃ ຈຸ້ ອັ ມາ ທ່ອນ ນັ້ນ ດີ້ ເສິ ທ ໄຈ ຈົ ຫັ ນ ພໍ ຈັວ ດີ້ ເຊິ່ງ. 9 ເພ່ວ່າ ເຊິ່ງ ນັ້ນ ເອ ເພິ່ ບ ເວ່ ເຫັ ນ ໄພ່ ທ ໃ ນ ໄຈ ຈົ ຈ ຈວ ມ ຈາ ບ ພັ ທ ພໍ ພໍ ຈົ້ ວ່າ ທ່ານ ເຈົ້າ ຈຸ້ ດັນ ເຈິ່ນ ສ ເອ ເ. 10 ພໍ ຈັວ ຈ່າ ມ ໃ ຈຸ້ ອັ ເພິ່ ບ ຂ ອ ບ ດີ້ ດັນ ມ່ ເຫນ.

## ເຈົ້າເສຍໃຫ້ແກ່ມາຈັອາມັທດາເຫັນ

11 ມາ ມາ ຈັ ອາ ຈົ ນ ຈົ ຫາ ບ ພອດ ຊີ້ ດ່ານ ເຊິ່ງ ມາ ຈົ ຫັ ນ ນັ້ນ ຈັ ດ ພໍ ຈົ ຈ ຫາ ບ ຊີ້ ດ່ານ. 12







